
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



 
    
       
      Van de voorzitter 
 

 
Onze voorjaarsmarkt is weer achter  
de rug, het was weer heel mooi veel 

bezoekers gehad, ook van de NVWA. 
Verder zij we ook op districtsvergadering geweest met  

Teun, Jan en  ondergetekende. 
Dhr. Zomer was aanwezig namens het hoofdbestuur van de NBvV, 

hij sprak over de bedreiging aan zijn adres en ook  
zijn vrouw en kinderen.  

Ik vind het zeer waardeloos als je een bestuursfunctie 
hebt en je dit dan overkomt.  

Ook sprak hij over de grenzen van de districten, deze zullen 
waarschijnlijk open gaan voor de shows. 

Verder heb ik niet zoveel nieuws. 
Ik wens jullie allemaal een goede kweek, een fijne vakantie en 

zien je graag weer op onze eerstvolgende 
contactavond op dinsdag 12 september waar we ongetwijfeld het 
zullen hebben over de komende vogelmarkt en tentoonstelling op 

21 t/m 23 december. 
 
       Roelof Kruithof
  
 
 
 
 
 
 
 

Nederlandse Voedsel 
en Warenautoriteit 

 

Ministerie van landbouw 
Natuur en voedselkwaliteit 

Update Vogelmarkt Hardenberg 
 

De najaarsmarkt in Hardenberg wordt niet in oktober gehouden! 
De nieuwe datum is een maand eerder, namelijk op zaterdag 

16 september 2023 
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Blinde vinken 
 
Dit keer wil ik en stukje schrijven over blinde 
vinken, en dan niet over de blinde vinken die 
bij de slager en/of bij de supermarkt in de 
vitrine liggen, maar over vinken uit de natuur 
die in speciale vinkekooien gehouden werden 
en afgericht werden voor vinkenconcoursen, waar gestreden werd door 
een aantal vinken om welke vink de meeste slagen kon maken in een 
bepaalde tijd. Om de zangkwaliteit van deze mannetjesvinken te 
verbeteren werden deze vinken blind gemaakt, want zo dacht men toen; 
dan zien ze niets ter afleiding en komt hun blindheid hun zangkwaliteit 
ten goede!  
Ook heden ter dage worden deze vinkenconcoursen  nog gehouden in het 
zuiden des lands. Doch nu niet meer met blinde vinken maar met vinken 
voorzien van heldere kraaloogjes, maar wel opgesloten in een kooi waarin 
hun uitzicht beperkt is omdat de kooi rondom omtrokken is met een 
witlinnen stof of wit plexiglas.  
Ik zou in het verdere van dot schrijven iets willen vertellen over de manier 
waarop de mannetjesvinken blind gemaakt werden.  
Deze vinken werden de ogen niet uitgebrand zoals zo vaak wordt 
beschreven, want zulke vogels zijn gedoemd om te sterven. Natuurlijk zal 
wel een enkele vink die de ogen uitgebrand werden het overleven, maar 
ruim 90 procent gaat zeker dood! Ik zal de geachte lezer verklaren hoe ze 
het wel deden. 
De mannetjes vinken werden in een kleine kooi 
geplaatst en een maand in een donkere kelder gezet 
voor het kelderraam. Na die maand werden de 
vinken elke dag een klein stukje terug geplaatst 
van het raam tot ze volledig in het donker zaten 
en gewend waren om in het donker hun kostje 
bijéén te zoeken. Hoe ging men nu verder te 
werk. Men nam een breinaald die men 
witgloeiend maakte. Dan nam men de vink 
in de hand en werden de ooglapjes 
verzengd.  
Men mocht dus de ooglapjes niet 
aanraken, alleen tot op korte afstand benaderen.  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Met het verzengen van de ooglapjes komt er een kleverig vocht uit  het 
welk de ooglapjes aan elkaar doet kleven. 
Als dit gebeurd is zette men de vink terug in de kelder in het donker tot de 
ooglapjes volledig opgedroogd waren.   
Dit kon wel een aantal dagen duren, maar daarna is de arme vink blind. 
Doch de vinken zijn blind zolang de eigenaar het wil! 
Wil men de vogel weer ziende maken, dan ging men weer op dezelfde 
manier tewerk met de gloeiende breinaald en het benaderen van de 
ooglapjes. Hierna moet men de vink in het volle daglicht zetten en niet 
weer in de donkere kelder. Door de natuur gedreven voelt de vink het 
daglicht en begint te krabben met zijn pootje aan zijn ogen totdat ze weer 
volledig open te zijn zodat haar tijdelijke blindheid opgeheven is. Natuurlijk 
waren deze praktijken ten zeerste aftekeuren en zijn ze ook nu niet goed te 
praten, maar dit gebeurde in een tijd dat men minder zachtzinnig omging 
met zijn medeschepselen. Maar vinken echt de ogen uitbranden gebeurde 
niet, want wanneer men dit zou doen gaan zouden deze vogels dit beslist 
niet overleven.  
Tegenwoordig zijn er vinkenkooien die men kan afschermen plexiglas of 
textiel waarin de vinken niets te zien van wat er om hun heen gebeurt. Ze 
horen alleen hun medevinken op een paar meter afstand zingen, zien ze 
niet, maar mogen wel laten horen wie er de langste adem heeft!       
                 AL-JA 

 
Gelezen in de Meppeler Courant   (26 april 2023) 
 
Postduivenvereniging De Valk uit Meppel heeft afgelopen weekend, met 
als startplaats het Duitse Kalkar, de eerste vlucht van het seizoen 2023 
gehouden. De duif van Chris Hulsman bleek over een afstand van 104 
kilometer de rapste van 593 duiven. Deze winnende vogel komt van 
moederskant uit de lijnen van Jan Nijland uit Meppel en van vaderskant uit 
de lijnen van wijlen Jan Schuuring uit Meppel. De vader van de winnende 
duif werd overigens 9de. 
Aangezien Hulsman door zijn ziekte niet veel tijd aan zijn duiven kan 
besteden, houdt hij alles heel eenvoudig. Niettemin mocht hij na deze 
winnende vlucht vele felicitaties in ontvangst nemen. 
Chris is sinds 2003 ook lid van Vogelweelde en heeft in het verleden ook 
meegeholpen op de vogelmarkt in de markthallen van Meppel. 
Ook van ons de felicitaties!  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Bijeneters  
 
Dinsdagavond 9 mei jl. op de laatste contactavond 
hadden we weer eens  een spreker, de heer Hilbert Folkerts 
die ons wist te boeien over zijn werkgroep “bijeneters in Nederland”. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Meestal is zo’n laatste contactavond niet zo druk bezocht, maar er waren 
deze avond toch nog een redelijk aantal mensen op komen dagen. 
Enthousiast vertelde Hilbert over de onderzoeken waaraan hij heeft 
deelgenomen over de bijeneters die steeds meer noordelijker trekken en 
zelfs Nederland bezoeken! Zelfs op de Lankhorst zijn ze in 2021 
waargenomen bij nesten in zandbulten nabij enkele boerderijen. 
Eigenlijk best bizar om het zo te noemen als je weet dat op meerdere 
locaties nesten dat mislukt zijn door verschillende overstromingen.  
Aan de hand van verschillende waarnemingen kan daarentegen wel 
gesproken worden van een goede reproductie, aangezien in verschillende 
groepen jongen zijn aangetroffen. Hoeveel jongen daadwerkelijk zijn 
uitgevlogen is onbekend.  
Als Werkgroep Bijeneters Nederland hopen zij dat de ontwikkeling van met 
het bezetten van nieuwe broedlocaties doorzet op deze locaties  en weer 
bezet worden door de bijeneters.  
Net als in 2021 trachten wij als Werkgroep Bijeneters Nederland ernaar 
om de gezenderde exemplaren weer terug te vangen. Bij nieuwe 
vorderingen zullen zij dit melden op hun website; www.bijeneters.nl  
Bedankt Hilbert voor deze enthousiaste uiteenzetting van deze prachtige 
vogel!  

http://www.bijeneters.nl/


Terugblik vogelmarkt 25 maart jl.  
 
We hebben de afgelopen jaren vaak in de aanloop van de markt te maken 
gehad met onverwachte zaken, zoals een evenementenhal die ineens 
zandkastelen ging bouwen (Zuidlaren) of een hal die na corona ineens niet 
meer open ging (Assen). En iedere keer is het ons weer gelukt om de 
markt te verplaatsen met alle problemen van dien.  
Nu in Hardenberg dachten we alles perfect voor elkaar te hebben, tot 
ineens de regelgeving roet in het eten dreigde te gooien. Misschien was dit 
daarom wel de meest spannende markt in jaren. Is het verstandig de 
markt te houden? Brengen we anderen of onszelf in problemen? Wat gaat 
NVWA doen? Etc.  
Allemaal vragen waar we ons stelden en daarbij heel lang de gedachte 
hadden het zekere voor het onzekere te kiezen en het maar niet door te 
laten gaan. Uiteindelijk hebben we de keuze gemaakt de markt wel te 
houden en achteraf kunnen we daar alleen maar heel blij om zijn en 
tevreden en trots terugkijken op hetgeen neergezet is. Met alle informatie 
die er over de regels was hebben we iedereen op een consequente manier 
geïnformeerd. Het niet mooier gemaakt dan het was.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Het resultaat was dat vooral de buitenlandse verkopers het voor het 
grootste deel niet aangedurfd hebben om een stand te huren. Ook een 
aantal Nederlanders haakte af. Maar een bezetting van ongeveer 70% ten 
opzichte van vorig jaar is zeker niet slecht en het bezoekersaantal was 
vergelijkbaar.  



Je merkte ook aan iedereen dat de behoefte aan de markt groot was en de 
opluchting bij iedereen dat we het door hebben laten gaan. 
Veel complimenten hebben we als organisatie in ontvangst mogen nemen.  
De samenwerking met NBVV was prima. Zij hebben ons geholpen met 
vrijwilligers die herkenbaar in de hal aanwezig waren en die veel 
informatie hebben gegeven. Deze samenwerking zullen we daarom ook 
handhaven.  
De NVWA gaf naderhand aan dat zij vooral op de buitenlanders (TRACES) 
en op Cites gecontroleerd hebben. Maar dat de regelgeving voor de 
Nederlanders (bedrijfsmatigheid) door hen niet gecontroleerd was. 
Tot onze verbazing onderschreven ze ineens de visie die NBVV hierover 
heeft beschreven. Hadden we dat van tevoren geweten, had dat veel 
stress gescheeld. Maar beter zo dan dat ze achteraf juist nog veel strenger 
zouden zijn. Voor de volgende markt zullen we ook actiever deze visie 
delen, omdat we daarmee een grotere groep welkom kunnen heten op de 
markt.  
Het genoemde stuk is na te lezen op www.nbvv.nl/ben-ik-bedrijfsmatig.  
Tijdens de markt is een leuke reportage gemaakt door VechtdalTV, deze 
staat op onze website.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
We danken alle vrijwilligers weer voor hun inzet en zien jullie graag op de 
volgende markt. Deze staat gepland voor 14 oktober. 
    Namens de marktcommissie, Alwin Smit 



        
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Toen ik mijn vaste plekje in de huiskamer had ingenomen 
met de pen in m’n hand en een blanco velletjes op schoot, 
dacht ik; hoe zal ik dit verslag over de vogelmarkt eens 
beginnen. Na enig denkwerk schoot mij de bovenstaande 
“kreet” te binnen. Hoe vaak hebben honderdduizenden 
mensen gekluisterd gezeten aan radio of tv om te horen of 
het grootste evenement van Friesland ook doorging of dat 

weer de dooi roet in het eten gooide en weer menig schaatshart deed 
smelten. Doch klonk dan vanuit het hoge noorden de kreet ’t giet oan! en 
dan het hele land in beroering. Zo was het met onze vogelmarkt dus ook. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ook wij zaten vaak in spanning te wachten of de vogelmarkt door kon gaan 
of dat er weer één of andere virus of overheidsmaatregel roet in het eten 
gooit! Zo ook deze afgelopen markt! 
Vele plannen werden er van te voren gemaakt en alles leek in kannen en 
kruiken, tot er begin dit jaar nieuwe regels opdoken en er mede allerlei 
negatieve verhalen in omloop kwamen. 
Veel werd er vergaderd, gebeld en gemaild, doch de onzekerheid of de 
markt wel of niet door kon gaan bleef het “zwaard van Damocles” boven 
het grootste vogelevenement van ons land hangen! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
De suggestie werd al geopperd om de markt in maart dan maar af te 
blazen en ons met volle overgave te gaan richten op de vogelmarkt in 
oktober, doch wel met de gedachte in ons achterhoofd van éénmaal 
uitgesteld is vaak voor altijd uitgesteld en dus afscheid nemen van onze 
meer dan honderd keer georganiseerde markt. Zo bleef het dubben tussen 
wel of niet doorgaan van onze vogelmarkt. Ik hoorde dat de marktmeester 
er slapeloze nachten van gehad heeft. Hopelijk waren dat er niet veel! 
Doch een week of drie voor de markt klonk er opeens in Meppel en 
omstreken  het geluid; ’t goat deur! De week daarop hen ik verschillende 
vogelliefhebbers gesproken en werd ook door hen gebeld waaruit bleek 
dat men  er anoniem achterstonden en heel blij waren met het door 
vogelweelde genomen besluit.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
De vrijdag  voor de marktzijn wij met ons drieën al tijdig naar Hardenberg 
gereden om onze bijdrage ta gaan leveren met de opbouw van de markt.  



Het van ons drietal bestond uit het opbouwen van de vogelkooien en het 
op de plaats zetten van de waterreservoirs, plus nog wat kleinere 
werkzaamheden. Ook bij de andere 20 medewerkers verliep de opbouw 
gezwind. Hierbij bleek weer dat wanneer iedereen zich aan zijn taak houd 
het steeds beter gaat! Even na 12 uur stonden de broodjes hambuger en 
frietjes klaar voor onze lunch, waarna we er wel weer tegenaan  konden! 
Rond twee uur stonden de stellingen op hun plaats en gingen wij tevreden 
huiswaarts. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
De volgende morgen al vroeg uit de veren en richting Hardenberg getoerd. 
Tegen halfzeven kwamen wij in de stromende regen aan op de 
parkeerplaats achter de hallen. Toen wij de hal binnenliepen viel het mij 
op dat in tegenstelling tot vorige markten nog bijna vogelkooien op de 
planken stonden. Later op de morgenkwam het toch nog goed en waren 
de planken op een enkele lege plaats na goed bezet. Er waren enkele 
opvallende zaken te zien op de vogel markt, de grote verscheidenheid  aan 
grote insectenetende vogels.  
Het flinke aantal in een witte hemd gestoken bondsbestuurders, en een 
klein aantal minderopvallende N.V.W.A.-ers, die overigens die dag naar ik 
hoorde heel coulant omgingen met de kleine overtredingen die ze 
tegenkwamen op de markt. Bij onze rondgang over de markt bleek ons dat 
de vogelmarkt elk jaar beter word. We zagen geen vogelkooien zonder 
eten en of drinken. Ook het aantal smerige kooien waren op één hand te 
tellen. Een probleem blijft wel de rondom open traliekooien die voor veel 
stress en tocht bij de ingezetenen van de kooien zorgen. Hun aantal was 
mijns inziens nog weer toegenomen vergeleken bij de vorige markt.  



Ook was er enig misverstand over de aantallen te huisvesten vogels in de 
kooien, zelfs bij de handelaren! De één had twee vogels in de kooi, terwijl 
de handelaar tegenover hem vier vogels in de kooi had. 
En hoewel wij ernaar streven om twee vogels per kooi te houden blijkt dit 
vooral voor de handel een moeilijk opgave, zodat het toch goed zou zijn 
wanneer er voor de volgende meer duidelijkheid over is. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
We kwamen twee mensen van T.V.Oost tegen die druk bezig waren tralie-
kooien te filmen met een grote inhoud van grasparkieten.  
Wij verzochten hen hiermee op te houden en de vogels iets verder op die 
in nette  tentoonstellingskooien zaten te gaan filmen, omdat wanneer die 
traliekooien met de grote hoeveelheid grasparkieten ’s avonds op de tv in 
beeld kwamen men weer het verhaal kreeg te horen  hoe zielig het wel is 
voor al die parkietjes in die traliekooi! De programmamakers hadden 
begrip voor onze uitéénzetting en beloofden  de beelden te gaan wissen 
en de hen door ons aangewezen kooien te gaan filmen. ’s Avonds op de t.v. 
bleek dat het mannen van het woord waren. 
Ook troffen we een wat oudere man die postuurkanarie traliekooitjes bij 
zich had waarin twee en een enkele zelfs drie vogels in zaten. Wij 
vertelden de man dat wij dit niet wilden, vogels in zo’n klein open kooitje 
aanbieden op onze vogelmarkt! Mijn mede controleur (Harry Arts) 
antwoorde de man; die kooien lijken meer op muizenvallen dan op 
vogelkooien.  
De man ging hierop zijn tenen staan en sprak; ik ben al 42 jaar lid van de 
bond en weet heus wel hoe ik vogels te koop moet aanbieden… ik zei hem 
toen; Hier tegenover u staat iemand die al 58 jaar lid is van diezelfde 
bonden ook lid is van deze vereniging die deze markt organiseert en wij 
beslissen hoe u hier vogels te koop aan mag bieden, niet u. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Verder was het een gezellige vogelmarkt, waar men weer heel veel 
verschillende soorten vogels en mensen tegen kon komen, de meeste denk 
ik, met een goed humeur. 
De N.V.W.A. was er mijns inziens een beetje met twee gezichten. Op de 
markt zaten een paar Patagonische rotsparkieten, vogels waarvan de 
eigenaar geen eigendomsbewijs kon tonen. De man van de N.V.W.A. sprak 
tot deze verkoper dat ze volgens de wet de vogels in beslag mochten 
nemen, maar toonden coulance. Wanneer hij ze direct in de auto zette 
mocht hij de vogels behouden en kwamen ze de volgende week bij hem 
thuis om de vergunning te controleren! Ook enkele wildzangvogels die niet 
correct gering waren werden niet in beslag genomen! Jammer wat het dat 
in de loop van de morgen de buitenlandse nummerborden gescand 
werden,  zodat er voor onze buitenlandse vogelvrienden misschien nog 
een bittere nasmaak aan de vogelmarkt van Hardenberg zit?               
 
       AL-JA 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Humor 
 
Een vogel zegt tegen een koe in de wei:  
'In mei legt elke vogel een ei.' 
Antwoordt de koe: 
'Wat saai, ik leg elke dag een vlaai.' 
 

Er zitten twee vogels in een kooi.  
Zegt de ene vogel tegen de andere: 
'Ik heb het warm.' Zegt de andere vogel: 
'Zal ik het deurtje even open zetten?' 
 

Tijdens de geschiedenisles vraagt  
de meester: 
'Wie kan me vertellen wie Columbus was?' 
'Dat was een vogel, meester', weet Marie. 
'Hoe kom je daar nu bij?  
vraagt de meester verbaasd. 
Marie: 'Iedereen heeft het toch altijd over het ei van Columbus?' 

 

Jantje en Daantje wandelen door het 
bos.  
Plotseling roept Daantje: ' Kijk Jantje, 
een dood vogeltje.' 
Jantje kijkt omhoog en zegt: 'Waar 
dan? 
 

Een vis, een vogel en een krokodil 
zitten bij elkaar.  
De vis en de krokodil vragen aan de 
vogel: "Waar ga jij naar toe op 
vakantie?" 

"Nou, bij ons kan iedereen goed vliegen, dus het zal wel een vliegvakantie 
worden." 
Daarna vragen de vogel en de krokodil aan de vis: "Waar ga jij naar toe op 
vakantie?" "Nou, iedereen kan bij ons goed zwemmen, dus het zal wel een 
zwemvakantie worden. 
" Dan vragen de vis en de vogel aan de krokodil: "Waar ga jij naar toe op 
vakantie?" "Nou, bij ons heeft iedereen een grote bek, dus het zal wel 
Duitsland worden!" 



Districtsvoorjaarsvergadering 
 
Op 18 april zijn Roelof, Teun en ondergetekende  naar zaal Muller in Beilen 
afgereisd om onze afdeling te vertegenwoordigen op deze voorjaars-
districtsvergadering.  
De vergadering begon stipt om 20.00 uur en voorzitter René Schonewille 
heette iedereen van harte welkom en met name bondsvoorzitter Albert 
Zomer. Er werd even stilgestaan voor degene die ons zijn ontvallen. Hierna 
werden de notulen van de najaarsvergadering  van 11 0ktober 2022 blad 
voor blad doorgenomen. Dhr. Das vroeg of het communiceren met het 
bondsbureau wel is zo als het zou moeten zijn, en vroeg of er soms een 
zwijgplicht was, Dhr. Zomer vroeg Dhr. Das waar dit op gebaseerd was, 
deze legde uit dat er leden waren die ringen wilden bestellen  maar door 
de software niet geaccepteerd werden, het bleek om de letter O te gaan 
wat eigenlijk een 0 moet zijn, hierover werd niet gecommuniceerd met de 
ringencommissarissen. Dhr. Zomer melde dat er nooit een O in een 
kweeknummer zit, wat betreft  zwijgplicht kon dhr. Zomer kort zijn, die is 
er niet. Mocht dit door de betreffende leden zo ervaren zijn wil de dhr 
Zomer als hij de details weet dit wel napluizen. 
Hierna werd de stemcommissie samengesteld dit keer was de afdeling 
Zwartemeer aan de beurt.  
Bij bondsmededelingen werd het nieuwe hoofd bondsbureau bekend 
gemaakt, dit wordt oud Meppeler Gert de Jong die deze functie voor 24 
uur gaat invullen en de meeste vogelliefhebbers weten wel  een Meppeler 
mug die regelt iets vlug.  
Hierna werd nog een toelichting gegeven over de bondsvoorstellen met 
name wijziging/aanvulling tentoonstellingen NBvV dit kan mijn inziens nog 
wel is gevolgen hebben voor de district shows. De winnaar verenigingsprijs 
Districtstentoonstelling 2022 was H53 “Fauna” uit Hoogeveen en de 
afgevaardigde mocht een envelop met inhoud in ontvangst nemen. 
Het financieel verslag 2022 kende een negatief saldo maar om dit uit te 
leggen is erg ingewikkeld met sprak over menging  eigengeld en 
bondsgeld, mijn conclusie, de districten zullen zelf meer  de broek op 
moeten houden. Alle stemming voorstellen werden aangenomen. Dat 
betekent dat “Vogelweelde” Meppel e.o. de district shows in 2023 en 2024 
mag organiseren. Teun die legde nog even uit hoe de afgelopen district 
show was verlopen en hoopt dit jaar meer inzenders en vogels te 
verwelkomen mede omdat de show weer in week 50 wordt gehouden. 



René Kleine werd gekozen in het districtsbestuur en zal de taak 
dierenwelzijn coördinator op zich nemen en legde uit wat deze taak 
inhield. Albert Zomer gaf nog uitleg over bepaalde zienswijzen en gaf ons 
weer hoop voor de toekomst ,en hoopte ons te zien op Nederlandse 
kampioenschappen, vogelmarkt Hardenberg of in Houten. Bij rondvraag 
werd door Harm de Roo de vraag gesteld of de opzeg termijn wel klopt bij 
de informatie, dit bleek onjuist, dit was volgens de voorzitter goed 
opgemerkt door Harm(scherp). 
Hierna werd de vergadering gesloten en stonden de dampende ballen op 
ons te wachten.  
                                                                                                                  Jan Vriend. 
  
 
 
 
 
 

Eén jaar vrijstelling van contributie! 
 
Op onze jaarvergadering 2018 is het volgende aangenomen. 
Wanneer  U op onze contactavond aanwezig bent, trekken wij direct, voor 

of na de pauze, één naam uit ons ledenbestand, misschien wel de Uwe! 
Dit gebeurd op elke contactavond! 

Bent u aanwezig?! Dan heeft u één jaar vrijstelling van contributie! 
Er wordt per contactavond één naam getrokken.  
Dus, zorg dat u  aanwezig bent!  
 

Dit ↓ is de trekking van de contactavonden in 2023 
10 januari Ben Meijerink  Kweeknr. 0RMP         Gefeliciteerd! 
14 februari Roelof Mussche Kweeknr. 0KKE          niet aanwezig 
 
 
 
 
14 maart H.J. Knoppert  Kweeknr. 7NMZ         niet aanwezig 
11 april  Remelt Venema Kweeknr. 8VEG          niet aanwezig 
  9 mei  J. v.d. Vliet  Kweeknr. 6ULA          niet aanwezig 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   



Bevroren ijsvogel 
 
Weet je nog die ingevroren ijsvogel die begin maart 2018 werd gevonden? 
Die heeft nu een mooi plekje in een museum in Rotterdam. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
De ‘ijsvogel-in-ijs’ gaat het kunstwerk heten. 
Het is een ijsblok waarin een ijsvogel zit vastgevroren. Begin maart 2018 
vond de 13-jarige Christoph uit Oostzaan de vogel tijdens het schaatsen. 
Hij maakte er een paar mooie foto’s van en die zette hij op Instagram. 
Daardoor werd de vogel wereldberoemd. 
 
Playsyation 
Samen met zijn vader zaagde Christoph de ijsvogel uit het ijs en bewaarde 
hem in de diepvries. Inmiddels is deze vogel overgebracht naar het 
Natuurhistorisch Museum Rotterdam.  
Christoph heeft als dank een Playsyation gekregen. 
 
Dode dieren met een verhaal 
Het museum heeft al een uitgebreide collectie van ‘dode dieren met een 
verhaal’. Zo is er de  Dominomus die werd afgeschoten omdat hij een 
recordpoging met dominosteentjes in gevaar bracht. 
En de 'McFlurry-egel' die met zijn kop was blijven steken in een ijsbakje 
van McDonalds.  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Op de districtsvergadering van 18 april is René Kleine toegetreden tot het 
Drentse districtsbestuur  van de NBvV met als hoofdtaak aansturen van de 
in het district aanwezige surveillanten met een mooi woord dierenwelzijn 
coördinator genoemd. René in het dagelijks leven Salesmanager bij een IT 
bedrijf en  is opgegroeid met vogels, omdat zijn pa vogels hield 
(grasparkieten).  
René kreeg op 12 jarige leeftijd zijn eigenhok en mocht zelf beslissen wat 
voor vogels erin kwamen, omdat hij geregeld ‘s avonds na het eten bij 
twee vogelhandelaren in de buurt de hokken bezocht  was zijn soorten-
kennis al  behoorlijk groot, en dat is in de loop der jaren alleen maar 
gegroeid. Wat René allemaal al gekweekt heeft is te veel om op te noemen 
van insecteneters  tot zaadeters, nog net geen pinguïns.  
Momenteel  wordt er gekweekt met verschillende sijzen, Putters, 
Goudvinken, kanaries zoals  de roodvoorhoofd. De Europese kanaries en 
een koppel Mexicaanse nonpareils vliegen in de beplante volière. De sijzen 
worden binnen gekweekt en de andere soorten buiten in vluchtjes.  
Het zou me niet verbazen dat de samenstelling  het volgende kweek-
seizoen weer wat anders is. René vind speciaal afgestemde voeding erg 
belangrijkst en voert met in zijn ogen een goede mengeling, die bestaat uit 
Blattner en Versela laga. Het eivoer wordt gemaakt van 3 beschuiten met 
een ei en een schepje breedmax, aangevuld met Perle Morbide, kiemzaad 
en doperwten en als ze jongen hebben wordt het eivoer gemengd met wat 
diepvries insecten. Ook in het verenigingsleven is René actief met een 
lezing of een quiz. En ik durf wel te stellen  dat René met zijn kundigheid 
en bestuurlijke ervaring een aanwinst is voor ons district.             Jan Vriend 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Kinderverhaaltje - Stevie, de blinde vink 
 
 
 
 
 
 
 
 
Daar zitten ze dan allemaal. Tien kleine vinken op een touw.  
En als je goed kijkt, dan zit er één vink tussen met een zonnebrilletje op. 
Dat is Stevie, die is blind. En dat is natuurlijk heel lastig. Want hoe kom je 
dan aan eten?  Hoe kan je eigenlijk vliegen? Hoe komt Stevie trouwens op 
dat touw? Nou, dat heeft hij allemaal aan zijn vrienden te danken. Negen 
trouwe vrienden die hem bij alles helpen. Wanneer ze bijvoorbeeld gaan 
vliegen, dan vliegt er altijd een vinkje aan de linker kant en een vinkje aan 
de rechter kant. En die roepen de hele tijd: ‘Een beetje naar links’ of ‘Niet 
zo hard’ of ‘Stukje omhoog.’ En dan lukt het dus. Ook verzamelen ze eten 
voor Stevie. Eigenlijk gaat het best goed. 
Stevie is zijn vrienden natuurlijk heel dankbaar, maar toch zou hij ook wel 
eens echt willen zien. Gewoon hoe de lucht en de zon er uit zien, of de 
bomen of zo. Maar ja … hoe? 
Een jaar geleden is Stevie al naar de oogarts geweest.  
Die had oogdruppels meegegeven. Drie maanden lang moest Stevie 
druppelen. Pff. Geen resultaat. Daarna kreeg hij een zalfje voor op de ogen 
en een hele dikke bril. Heel even dacht Stevie dat hij wat zag, maar nee, 
toch niet. Dat was heel jammer. 
De oogarts zei dat over een aantal jaren er misschien wel een operatie 
mogelijk is, maar nu nog niet. 'Ja duhuh, nu nog niet.  
Maar ik wil nu wel,’ dacht Stevie. 
En nu krijgt Stevie ineens een idee. Wie weet zou dat werken.  
Want wanneer hij niet met zijn ogen kan kijken, dan moet hij misschien 
maar ergens anders mee kijken. Zoals bijvoorbeeld met een cameraatje. 
Een van zijn vrienden heeft thuis een cameraatje op de computer staan. 
Zo’n heel kleintje. Om mee te Skypen. Dat is toch een goed idee, of niet? 
En dan moet dat cameraatje natuurlijk nog wel aangesloten worden, maar 
dat gaat vast wel lukken. En zo komt het dat ze met z’n allen naar Willie 
vliegen.  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Willie is heel slim en kan alles maken. Hij is uitvinder.  
Dus als iemand het kan, dan is Willie het. 
‘Ja,’ zegt Willie, ‘wat een goed idee, dat zou best wel eens kunnen werken. 
Ik ga er direct mee aan de gang. Kom volgende week maar terug, dan is 
het klaar.’ 
Opgetogen gaan ze weer naar huis. 
‘Niet zo hard, Stevie,’ roepen ze.  
Een beetje naar links, Stevie.’ 
De week erop staan ze alle tien vol 
verwachting bij de werkplaats van Willie. 
‘Kom maar binnen,’ zegt Willie, ‘en ga maar  
in die speciale stoel zitten.’  
Stevie gaat een beetje zenuwachtig zitten.  
‘Niet zo trillen,’ moppert Willie, ‘anders lukt het nooit.’ 
Dan wordt er met twee elastiekjes een mini-cameraatje op zijn kop 
vastgemaakt. Er hangen drie draadjes aan. Willie maakt er twee vast, diep 
tussen de veertjes op de achterkant van zijn kop en 1 draadje gaat naar 
een batterijtje dat op zijn rug wordt vast gemaakt.  
Willie heeft een kleine afstandsbediening vast. 
‘Let op Stevie, misschien schrik je ervan’ en Willie drukt op START. Stevie 
hoort een heel zacht zoemgeluidje boven op zijn kop en dan … dan … dan 
ziet hij witte schitteringen en daarna blauwe sterretjes en daarna gele 
strepen. En … en … dan ziet hij Willie.  
Willie, de beste uitvinder van de hele wereld. 
‘Hij, hij, doet het,’ stamelt Stevie, 'het is een wonder.'  
Hij krijgt er tranen van in zijn ogen. Alles is zo mooi.  
De werkplaats van Willie, zijn negen fantastische vrienden en door het 
raam ziet hij zelfs de lucht en de zon. ‘Oh Willie, ik kan weer zien.’ 
 
Een poosje later zitten er weer 10 kleine vinken 
op een touw.  En als je goed kijkt, dan zit er een vink 
tussen met een zonnebrilletje op.  Dat is Stevie.  
En als je nog iets beter kijkt dan zie je ook 
een mini-cameraatje op zijn kop en een 
batterijtje op zijn rug.  
Stevie was vroeger blind, maar nu  
ziet hij weer alles. 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
Op 24 april werd er in de ”Boerhoorn” in Zuidwolde een lezing georgani-
seerd door de plaatselijke vogelclub “Zanglust” deze lezing werd verzorgd 
door uit Zwolle, Pieter is keurmeester van de NBvV maar is ook vaak in de 
vrije natuur te struinen en helpt vaak op een vogelring locatie.  
De eerste serie ging over vogels rond de evenaar en verschillende vogel 
passeerden de revue, dit allemaal ondersteund met uitleg van Pieter. 
Een andere serie ging over vogels rond om ons heen met enkele rariteiten 
zoals een bruine Fuut en dwaalgasten zoals Grijskopkievit. 
De laatste serie ging over vlinders en insecten met kleurrijke soorten, 
vooral de rups van de witvlakvlinder was een beauty. 
Na deze leerzame dia’s en uitleg was de trekking van de verloting om dat ik 
nogal een kniepert ben kocht ik niet zoveel lootjes, maar won wel twee 
prijzen, mijn buurman Gerrie kocht een dozijn loten en won maar één 
prijs, maar dat kan natuurlijk ook clubliefde zijn.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Het was weer een mooie clubavond met redelijke belangstelling en veel 
bekende gezichten.       Jan Vriend. 



      
 
     

       
                 K v. K nr. 40048008 
                             Rek.nr.: NL54 RBRB 0955 9303 75 
 
 

           samenstelling per 14 maart  2023: 
 
Voorzitter:    Roelof Kruithof      tel.:  06 227 986 62              
   voorzitter@vogelweeldemeppel.com 
Penningmeester:       Arjen Zelhorst       tel.: 06 416 222 33                   
   penningmeester@vogelweeldemeppel.com   
Secretaris:         Ties van ’t Zand       tel.: 06 482 158 54                   
   secretaris@vogelweeldemeppel.com 
Bestuursleden:         Jans Bijker               tel.: 06 239 071 37 
   Arjan Schadenberg         tel.: 06 460 223 00 
   Roelof Mussche      tel.: 06 303 470 95 
Marktmeester:  Alwin Smit                    tel.: 06 365 947 63                   
   markt@vogelweeldemeppel.com 
T.T secretariaat:  Voorzitter: Teun Lok       tel.: 06 810 834 33                   
                  Secretaris:     John Gebben  tel.: 06 233 016 67                   
   tentoonstelling@vogelweeldemeppel.com          
 
Postadres:  Vogelweelde Meppel e.o. p/a Hogestuk 14,  7943 JT Meppel. 
mailadres:  info@Vogelweeldemeppel.com 
website:    https://www.vogelweeldemeppel.com/ 
 

De contactavonden worden gehouden op de 2de dinsdag van de maand 
in het dorpshuis “Buddingehof” Dijkhuizen 66, Ruinerwold 

 
Ere leden:   Arend Boers  -  Henk Kikkert  -  Klaas Koobs  -  Teun Lok 

Thijs Lugtmeijer  -  Alwin Smit  -  Jan Tuin  -  Jan Vriend 
 

Lid van verdienste: Teun Lok en Jan Vriend 
 
 

Planning uitgave Vogelnieuws voor de 2023 – maart, juni, september, december 

mailto:info@Vogelweeldemeppel.com


 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


